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Redactioneel

 Lieve Veefokkers,
 
Inmiddels is dit alweer de derde Koeieletters die deze redactiecom-
missie in elkaar heeft mogen zetten. Op het moment van schrijven van 
‘redactioneel’ lijkt in Nederland de zomer te zijn begonnen. Voor veel 
studenten is het nog een paar weken strijden en dan genieten van een 
welverdiende zomervakantie. Voor anderen zal de studie in de zomer 
nog doorgaan en zal deze Koeieletters de nodige afleiding geven.
 
In deze Koeieletters blikken we terug op een weer geslaagde BLE. Met 
een samenvatting van iedere dag kan de BLE bijna herbeleefd worden 
of een mooi inkijkje in deze week geven aan degenen die niet zijn mee 
geweest. Na een kijkje in de sector in het buitenland blader je zo verder 
naar Boerenbloed. Hierin vertelt Mees van der Kooij over alle ins en 
outs van het bedrijf van zijn ouders in eigen land. En voor wie meer wilt 
weten geeft ‘Op de markt’ een overzicht van de ontwikkelingen in de 
sector in de afgelopen paar weken.
 
Uiteraard houdt de Koeieletters nog niet op met de hierboven bes-
chreven stukjes en is er nog veel meer leesvoer. Veel leesplezier!
 
Veel liefs namens de redactiecommissie,
 
Marit
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Redactioneel Voorzitterswoord

Hoi allemaal!

We zijn weer een aantal maanden verder, dus het is weer tijd voor een nieuwe 
Koeieletters. De meesten zijn waarschijnlijk al heerlijk aan het genieten van 
hun welverdiende vakantie. Om afkickverschijnselen van de Veefokkers te 
voorkomen, is deze nieuwe Koeieletters een geschenk uit de hemel. 
Stel dat je nog aan het strijden bent om je laatste tentamen(s) met positief 
resultaat te voltooien, wil ik je vooral heel veel succes wensen: je bent niet 
de enige. Dan hebben we ook nog de masterstudenten die zich in een snel 
doordenderende mastertrein bevinden, waar ikzelf ook een voorbeeld van ben, 
en dus niet aan zomervakantie doen. Deze mensen zullen geen last krijgen van 
afkickverschijnselen, want de kamer zal de hele zomer open zijn om een bakkie 
met elkaar te doen. Bovendien staat er nog een zomerstrijdersWOB en een 
zomerstrijdersRVB op de planning.

Ondanks dat ik het ieder jaar zeg, zeg ik het nu toch weer: Wat is het collegejaar 
snel voorbij gegaan. We hebben als Veefokkers een mooi collegejaar achter de 
rug. Voor het eerst sinds een aantal jaar een collegejaar zonder lockdowns o.i.d. 
beviel prima.

Als bestuur hebben wij nog een paar maanden te gaan. Laten we de laatste 
maanden de lijn van de vorige maanden
doorzetten en er dus een mooie tijd van 
maken. Dan kan ik straks zeggen dat 
we naast een mooi collegejaar ook een 
mooi bestuursjaar achter de rug hebben.

Met VEEterinaire groet,

Ellen van Soest
h.t. Voorzitter
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Dierennieuws 

De vorige keer kwamen de varkens als 
laatste aan bod, dus nu beginnen we 
met de varkens.
Lieke, Carmen en Maaike zijn 
inmiddels allemaal geïnsemineerd, 
drachtig bevonden en Lieke heeft zelfs 
al geworpen. Er is een hoop gebeurd 
dus. Carmen en Maaike hebben als 
drachtige zeugen de Tolakker verlaten 
en zijn verhuisd naar het niet zo verre 
De Bilt. Lieke is gebleven en is moeder 
geworden van 11 prachtige biggen. 
Deze biggen zijn een kruising van 
Berkshire en Duroc en hebben dus 
een zeer leuke aftekening. Het plan 
is nu om Lieke en haar biggen een 
buitenhuisvesting te geven, dus jullie 
kunnen ze naar alle waarschijnlijkheid 
binnenkort buiten op de Tolakker 
aanschouwen. De plannen zijn dus iets 
veranderd ten opzichte van het vorige 
dierennieuws.

Dan hebben we de schapen. De 
lammeren groeien behoorlijk hard. 
Vienna en Verona zullen op de Tolakker 
blijven en hopelijk volgend jaar 
zorgen voor een volgende generatie 
Zwartbles. Toet had helaas niet zo’n 
mooie aftekening, waardoor zij niet is 
gebleven. Wel heeft Toet dusdanig goed 
gezorgd voor zichzelf dat we komende 
commissieborrel van haar kunnen 
genieten.

Tot slot Veerle. Veerle is inmiddels ruim 
8 maanden oud en houdt zich vooral 
bezig met eten en groeien. Dat is ook 
precies waar ze zich mee bezig moet 
houden, dus dat doet ze goed. Jullie 
kunnen haar aanschouwen in de potstal. 
Daar loopt ze in het achterste hok.

Door: Ellen van Soest
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Wij zijn het accountantskantoor 
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het MKB! Wij kennen de branches 

en de werkprocessen en dat levert onze klanten voordeel op in de vorm van 

proactief advies. Wij volgen ontwikkelingen op de voet, zodat jij zorgeloos kunt 

ondernemen. 

Onze diensten
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• Financiële administraties & 
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 088 - 10 20 800  |  info@dezorgaccountants.nl  |  dezorgaccountants.nl

Op de hoogte van 
ontwikkelingen

Eén vast 
contactpersoon

Kennis van de 
branche
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Excursie Koetoilet

Op dinsdag 28 maart zijn we 
met een groep enthousiaste 
veefokkers vertrokken richting 
Doetinchem voor een excursie 
naar het CowToilet. We 
begonnen met een lezing van 
eigenaar Henk Hanskamp, 
waarin hij onder het genot 
van een kopje koffie en 
een stroopwafel, vertelde 
wat zijn bedrijf Hanskamp 
Agrotech inhield, wat de 
CowToilet precies was en over 
zijn toekomstvisie voor de 
moderne veehouderij.   

Hierna was het tijd om de 
CowToilet in de praktijk te 
aanschouwen en gingen 
we met z’n allen naar een 
testbedrijf in de buurt. Het was 
bijzonder om te zien hoe goed 
het systeem werkt, 8 van de 10 
keer plast een koe ook echt in 
de CowToilet. Het CowToilet 
werkt een beetje als een 
normale krachtvoerbox, maar 
een speciale arm stimuleert de 
koe onder de vulva, waardoor 
ze gaat plassen. Hierdoor 

wordt de voerfrequentie dus 
wel ook verhoogd. 

Op de terugweg hebben we 
onze honger gestild bij de 
McDonalds en rond 13 uur 
waren we weer terug bij Andro. 
Dit was voor mij de eerste keer 
dat ik met de veefokkers mee 
ging op excursie en naast dat 
het erg leerzaam was, heb 
ik het ook echt naar mijn zin 
gehad. Ik kan het iedereen 
aanraden om ook een keer 
mee te gaan dus!

Door: Sophie Verschuur
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RVB Veterinair Kampioenschap  

Afgelopen 30 maart kwam een 
mooie groep gemotiveerde 
veefokkers bijeen om uit te 
vechten wie er met de prestigieuze 
titel “Veterinair kampioen 
rundveebeoordelen 2023” aan 
de haal zou gaan. Onder kundige 
begeleiding van Addy Moree 
en Lisette trapten we de avond 
uiteraard af met een onvervalst 
bakje koffie of thee. Vervolgens 
was het tijd om eerst samen met 
Addy en Lisette een dijk van een 
voorbeeldkoe uit te punten om nog 
effe aan te scherpen waar we ook 
alweer allemaal op moeten letten. 
Daarna konden de handen uit de 
mouwen en brak de echte strijd los. 
Er stonden twee mooie vierdekalfs 
koeien klaar om de hele onderbalk 
uit te punten en vijf mooie vaarzen 
om op basis van bovenbalk op tal 
te zetten. Uiteraard bleek het weer 
een hele klus te zijn om er een 
mooie volgorde van te maken. 
Nadat iedereen zover was hebben 
we alle koeien en volgordes 
nabesproken waarna de echte 
fanatiekelingen zich konden gaan 
opmaken om een mondelinge 
toelichting te geven bij de vijf 
vaarzen. Hieruit is niemand 

minder dan ouwe rot in het vak 
Douwe Rients Wijnia dankzij zijn 
korte maar krachtige mondeling uit 
de bus komen rollen als veterinair 
kampioen! Verder zijn er op deze 
avond natuurlijk nog andere 
talenten geselecteerd om onze 
faculteit te vertegenwoordigen op 
het LSCV! De avond werd uiteraard 
gezellig afgesloten met een biertje. 
RVB commissie, bedankt voor de 
organisatie, top geregeld!

Door: Boyd Gerrits
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Hét bewijs dat er daadwerkelijk iets 
wordt gedaan met de ideeën die 
in de ideeënbus worden gestopt: 
op donderdag 30 maart was het 
namelijk zo ver, yoga tussen de 
lammetjes op de Tolakker! In twee 
groepen werd er onder begeleiding 
van Roos tot absolute ontspanning 
gekomen tussen de dartelende 
lammetjes door. Met een eigen 
meegebrachte handdoek was de 
eerste uitdaging om een goed ple-
kje in de stal te vergaren. Het was 
kiezen tussen vooraan waar je de 
grootste kans had om de instruc-
ties te horen én om niet een natte 
broek te krijgen van het vieze stro 
of achteraan, waar je kleren iets 
meer risico liepen, maar waar de 
kans op contact met de schapen 
wel weer groter was. De schapen 
zorgden af en toe ook wel voor 
een klein beetje rumoer, wanneer 
ze hadden besloten met zijn allen 
door de groep heen te gaan ren-
nen, maar dat droeg alleen maar 
meer bij aan de sfeer. Sommigen 
vielen ook nog beter in de smaak 
bij de schapen dan anderen, zoals 
ene Douwe Wijnia die een groot 
deel van de tijd werd vergezeld 
door een lammetje dat zelfs nog 

even zijn hoofd op hem neerlegde. 
Nadat we ons voor ongeveer 3 
kwartier in allerlei houdingen had-
den gewurmd was het alweer voorbij 
& stapten we allemaal als herboren 
de stal weer uit. Al met al voor herh-
aling vatbaar! 

Yoga tussen de Schapen  
Door: Frouke Attema
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RE Cursus

Na een RE cursus die niet doorging, 
konden we gelukkig met de volgende 
RE-cursus mee. Voor Bente ging 
de wekker op maandag om 05:30, 
want om 8:30 vertrokken we naar 
Woudenberg. Voor Eva was het helaas 
al een feit dat ze op zondagavond naar 
Utrecht moest vertrekken aangezien 
het voor haar niet te doen was om 
op de maandag vanuit “Maasje” 
(zoals iedereen het graag noemt) te 
verschijnen op dit tijdstip. We keken 
beide heel erg uit naar dit moment, 
omdat we altijd al een hele specifieke 
foto gemaakt wilde hebben van ons 
beide. Dit moest een foto zijn waarbij 
we beide met onze arm in de achterste 
van een koe zitten en een high five aan 
elkaar geven, want zeg nou zelf ‘wie 
wil dat nou niet?’. Bente had in 2021 
online een RE-cursus gevolgd van 
Maarten, maar nu kwam het aan op 
het echte werk. Eva daarentegen had 
alleen het vak VP gehaald en ging wel 
kijken wat er ging gebeuren. 
Naast al deze ideeën begon het echte 
werk. Met een portie glijmiddel over 
je handschoen verdeeld te hebben 
mochten we de koeien gaan opvoelen. 
Eerst moest je de mest eruit scheppen 
om op deze manier de cervix goed af 
te voelen, dan ging je naar beneden 
met de uterus hoornen mee om zo 
bij het ovarium uit te komen. Het 
omhoog brengen van de uterus is nog 
een kunst, die men de eerste keer niet 
zo snel onder de knie krijgt. Er werden 
bij het gros van de koeien dracht 
vastgesteld wat dus positief voor de 
veehouder was, hierbij stond er een 

koe bij die heel vlak bij haar afkalfdatum 
zat! Bij haar voelde je heel goed de 
pootjes en het kopje bewegen van het 
kalf, waarbij Bente het hoofdje van 
het kalf ook kon laten bewegen door 
het zachtjes aan te raken, het kalf gaf 
kopjes. Daarnaast voelde Eva een koe 
een cysteus ovarium welk behandeld 
zou worden met GnRH. Ook was er 
een koe waarbij de uterus nogal rafelig 
aanvoelde en de studenten niet precies 
wisten wat het nu was. De koe had 
ook witte uitvloeiing, waarbij er door 
Maarten de diagnose werd gesteld dat 
de koe troep in haar uterus had zitten 
die eruit gehaald moest worden, want 
nu zat er pus in de uterus wat geen goed 
teken is. 
Al bij al was het ontzettend leuk en we 
hebben heel veel ervaring opgedaan. 
Echt een aanrader voor iedereen om 
naartoe te gaan! Ondanks dat je wel 
helemaal onder een andere soort vlaai 
komt te zitten dan ze in het zonnige 
zuiden kennen, mocht dit de pret niet 
drukken. 

Door: Bente Sas en Eva Schrieder
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Op 4 april gingen we met een klein 
groepje op excursie naar Kernfarm 
in Breukelen. 
Kernfarm is een kleinschalige 
farmaceut die zich omschrijft als 
‘een frisse wind in het veterinaire 
geneesmiddelen landschap’. 
We begonnen de middag met een 
presentatie over het oprichten van 
het bedrijf. Kernfarm is in 2014 
ontstaan vanuit de behoefte van 
dierenartsen naar meer keuze 
in medicijnen. Kernfarm zag dat 
dierenartsen vaak hun werk niet 
goed konden doen omdat regis-
tratie voor een specifiek genee-
smiddel ontbrak, of omdat genee-
smiddelen tijdelijk niet leverbaar 
waren. Hier zijn zij vervolgens 
slim op in gaan spelen door pro-
ducten uit andere landen te halen 
via de cascade en deze later ook 
in Nederland te laten registreren. 
Het doel is dan ook om een korte 
schakel met de dierenartsenprak-
tijk te houden en producten aan te 
blijven bieden waar veeartsen ook 
echt behoefte aan hebben. Aldus 
een mooi toekomstgeluid voor ons 
als aanstaande veeartsen. 
Na deze mooie introductie kregen 
we nog leuke interactieve pre-
sentaties over droogzetters bij 
melkvee en vaccinaties bij varkens 

door de dierenartsen die Kernfarm in 
dienst heeft. Vervolgens kregen we 
nog een rondleiding door het knusse 
kantoor en de opslag van hun pro-
ducten. Dit was net wat groter dan 
een garagebox. Echt leuk om te zien 
hoe een farmaceutisch bedrijf ook 
zo klein kan beginnen en toch al een 
stevige positie heeft binnen de grote 
farmaceutische sector.  
We sloten af met een leuke brain-
stormsessie voor de benaming van 
een nieuw product en een Kahoot 
om te testen of we wel echt hadden 
opgelet die middag. Uiteraard was 
daar pizza en bier bij geregeld en 
konden we dan ook met zijn allen 
weer met een goed gevulde buik 
terug naar Utrecht.

Excursie Kernfarm
Door: Nadia Lahaye
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Innovatiebeurs

Woensdag 19 april was het zover: 
de 9de editie van de innovatiebeurs! 
Met dit jaar een gemengd scala aan 
sprekers. De beurs werd afgetrapt 
in de collegezaal door Cowmanager. 
Cowmanager vertelde over hun 
oorsensoren bij koeien, die meer 
informatie kunnen geven over hoe 
de koe functioneert. Vervolgens was 
Hipra aan de beurt met Hipadermic. 
Dit maakt het naaldloos vaccineren 
bij varkens mogelijk, wat onder 
andere minder stress oplevert voor 
de dieren. Na Hipra was de beurt 
aan Bestico, die kwam vertellen 
over vliegenbestrijding voor in de 
stallen. De stalvlieg kan overlast 
geven en met hun verschillende 
mogelijkheden, wordt deze overlast 
op een biologische manier opgelost. 
Na de pauze kwam CeVa met drie 
man sterk vertellen over Lung 
programm app voor varkens, in ovo-
vaccinatie voor kippen en
Reprodaction Berichtenservice voor 
rundvee. In een korte tijd wisten ze 
de verschillende innovaties mooi 
in beeld te brengen. De SELEKT 
collector was de innovatie van 
Nimrod, dat gebruikt kan worden bij 
het drenchen van koeien en bij goed 
gebruik een extra stukje diagnostiek 
kan opleveren. De varkens werden 
vertegenwoordigd door MSD, met 

Door : Melissa van der Veen

Na de pauze sloten de Royal GD 
en NIFA af. De GD kwam vertellen 
over abortus bij kleine herkauwers 
en alle innovaties daaromheen. 
NIFA sloot af met de Easi-Scan 
GO en wat de beeldvormende 
diagnostiek afgelopen periode 
heeft doorgemaakt. Om half 6 was 
het vervolgens tijd voor het diner; 
een heerlijk pastabuffet. Daarna 
opende de beursvloer, waar we 
onder andere bij Hipra het naaldloos 
vaccineren mochten uitproberen, 
de verschillende scans van de 
afgelopen tijd konden gebruiken bij 
NIFA en de biologische bestrijders 
in actie konden zien bij Bestico. 
Verder stonden alle beurshouders 
ons te woord bij alle vragen en 
hadden ze apps of andere attributen 
meegenomen waar we hun innovaties 
in z’n werking konden zien. Namens 
de beurscommissie ontzettende 
dank aan de beurshouders en alle 
aanwezige studenten voor hun 
bijdrage aan weer een innovatieve 
beurs!
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Innovatiebeurs Kernpraktijkenavond

een praktijk te kiezen die is aang-
esloten bij Kernpraktijken en wat 
hiervan de voordelen zijn voor een 
net beginnende dierenarts. Afslu-
itend was er de mogelijkheid om 
nog een drankje te doen en vra-
gen te stellen aan Nick, Rosa en 
Sebastian. Al met al was het een 
geslaagde avond met als belan-
grijke les dat iedereen uiteindelijk 
met een paar tussenstops van een 
bewust onbekwaam een bewust 
bekwaam dierenarts wordt!

Op donderdag 13 april kwamen om 
20:00 in café Stockholm masterstu-
denten en een enkele geïnteress-
eerde bachelor student samen voor 
de Kernpraktijkenavond.
Deze avond is bestemt voor stu-
denten die in het laatste jaar van 
hun master zitten om wat meer te 
leren over de kernpraktijken maar 
vooral om te luisteren naar de 
ervaring van twee jonge dierenart-
sen die werken voor praktijken die 
aangesloten zijn bij Kernpraktijken. 
Dit keer mochten Nick Linschoten 
en Rosa Lipman de avond voor ons 
verzorgen. Zij werden voorafgegaan 
door Sebastian Claessens die va-
nuit Dierenartsen Midden Brabant 
ons meer mocht vertellen over 
wat Kernpraktijken is, waarvoor zij 
staan, welke projecten zij hebben 
lopen en waarom je als jonge diere-
narts bij Kernpraktijken zou willen 
werken. 

Hierna waren Nick en Rosa aan het 
woord. Zij deelden met ons waar zij 
tegen aan liepen als jonge
dierenarts, door welke fases je gaat 
in het leren van het vak in de prakti-
jk en wat hier aan te doen was. Ook 
vertelden zij hun redenen om voor 

Door : Sam Bruggink



18

Advertentie MSD

 Wist je dat MSD Animal Health in Nederland met ruim 2.000 medewerkers dag in dag 
uit werkt aan de beste geneesmiddelen voor dieren? Wil je meer informatie over 
MSD Animal Health? Of wil je de site van Boxmeer  weleens met eigen ogen zien? 
Neem dan contact  met ons op via msdahsecretariaat@merck.com.  

www.my-msd-animal-health.nl

SAMEN WERKEN 
AAN GEZOND VEE

Blĳ e en gezonde koeien en varkens die optimaal bĳ dragen 
aan het bedrĳ fsresultaat van veehouders. 

Daar willen we samen met jullie aan werken!
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In November 2022 is een groep 
veefokkers, onder begeleiding van 
Miel Hostens, afgereisd naar de 
USA. Om mogelijk nieuwe veefok-
kers enthousiast te maken en tips 
mee te geven werd de Dairytour 
uitgebreid besproken door Lotte, 
Eric, Douwe, Bart, Melissa, Corien 
en Stijn. De avond begon met een 
biertje en een pizza, dat na een 
week BLE in Italië toch wel weer 
heel erg goed smaakte. Er werd 
met veel enthousiasme verteld en 
de mooie en interessante verhalen 
volgden al snel. Zo bezochten ze 
op één van de eerste dagen Fair 
Oaks Farms, wat zowat meer als 
pretpark fungeerde dan als boerd-
erij. Er was een heuse “birthing 
room” waar je vanuit je luie stoel 
kon kijken naar kalvende koeien. 
Ook vertelde ze over ‘Homestead 
Dairy’, waar 5000 koeien gemolk-
en worden door 36 (!) Lely robots. 
Bedrijven met meer dan 15.000 
dieren zijn daar niet ondenkbaar. 
New Haven, een bedrijf in Michi-
gan, is het grootste bedrijf dat er 
bezocht is. Per dag worden hier 
50 kalveren geboren. Daarnaast 
vertelden ze over een bezoek aan 
dr. Pol en zijn er koeien gezien 
met >95 punten excellent. Deze 

koeien worden veelal gebruikt 
voor het spoelen van embryo’s. 
Ook vertelden ze over Ever-
Green-View waar gemiddeld 65 
L per dag wordt gemolken op de 
grup. De beste koe op het bedri-
jf produceerde ruim 32.000 kg 
melk (305-dagen productie). Bizar 
toch?!  Naast veel informatie over 
de bedrijven en koeien in de USA 
kwam ook naar voren dat ze een 
hechte groep waren en het ook 
een heel gezellig sociale paar wek-
en waren (iets met 1,75 L tequi-
la?). Ben je nu erg geïnteresseerd 
geworden en denk je; dit wil ik 
ook? Spreek vooral iemand aan en 
wie weet kan er nog wel eens zo’n 
dairytour worden georganiseerd!

Stukje Dairy tour
Door : Anne Koevoet



20

Op de markt

Hoogdragende zeugen vaker voeren verhoogt bigoverleving
Vier keer per dag een kleine portie voer geven aan hoogdragende zeugen is beter dan een 
keer per dag alle voer tegelijk. Het verhoogt de bigoverleving. Dat blijkt uit onderzoek van 
Kiah Gourley aan de Amerikaanse Kansas State Universiteit.Uit dit onderzoek kwam naar 
voren dat er minder geboortehulp nodig was bij een voerregime van 4 keer per dag een 
kleine voerportie. verder bleek dat er een lagere biggenuitval was bij een voerregime met 4 
keer per dag voeren.

Melkprijs (per 100kg)
Aware gangbaar:    €43,39
Aware biologisch:    €59,09
FrieslandCampina gangbaar:  €43,25
FrieslandCampina biologisch:  €56,00
DOC:      €38,63

Fosfaatrechten: 
€134,50 per kilo 

Boerenkaasnotering blijft stabiel
De notering voor boerenkaas is niet echt spannend. Terwijl de door zuivelverw-
erkers uitbetaalde melkprijs aan het eind van 2022 piekte, daarna daalde en zich 
nu lijkt te stabiliseren, is de prijs voor boerenkaas alweer even stabiel en hoog. 
zo ligt de prijs voor kazen van 16 kilo, eerste kwaliteit op de boerderij gemaakt, 
al sinds september 2022 op 6,40 euro per kilo, exclusief btw. De maanden 
ervoor kende deze een beweging opwaarts, in januari was deze nog 5,35 euro. 
De laatste vijf jaar was de prijs van boerenkaas nog nooit zo hoog.

01-07-2023

Einde kooihuisvesting EU heeft grote financiële gevolgen
Uit een effectbeoordeling van de Europese koepelorganisatie Copa-Cogeca blijkt 
dat het stoppen met kooihuisvesting in de Europese veehouderij grote gevolgen 
heeft. Zowel het Europees Parlement als de Europese Commissie zijn van plan 
kooihuisvesting in de EU uit te faseren, maar dit zal leiden tot afname van de voed-
selautonomie en verslechtering van de concurrentiepositie van de EU. Het aantal 
varkens in de EU zal naar verwachting met 23,6% tot 0,5% dalen, afhankelijk van 
verschillende scenario’s. De investeringen voor Europese varkensboeren worden 
geschat op 2,1 tot 3,5 miljard euro. De maatregel zal ook gevolgen hebben voor 
de handelsbalans, met een toename van de invoer van varkensvlees en eieren. De 
uitvoer van deze producten zal juist dalen, wat resulteert in een tekort op de han-
delsbalans. Copa-Cogeca benadrukt dat de keuze van de overgangsperiode grote 
gevolgen heeft voor de productie, winstgevendheid van boeren en prijsstijgingen 
voor consumenten.
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Op de markt
01-07-2023

Eieren (scharrel, bruin) per 100 stuks:  €14,29
Vleeskuikens (per kg):    €1,21

Slachtschapen en lammeren
Rammen boven 25kg:  €155 - € 180
Ooien boven 20 kg:   €114,50 - €160
Slachtschaap 1e kwaliteit:  €124,50 - €170

Pluimveehouders scoren laag op salmonellabesmettingen
Dankzij de inzet en betrokkenheid van pluimveehouders bij de aanpak 
van salmonella heeft de Nederlandse pluimveesector alle doelstellingen 
van de Europese Unie voor 2022 behaald. Dat meldt pluimveeorganisatie 
Avined. Bij vleeskuikens en vleeskalkoenen werd in 0,23 procent van de 
koppels salmonella gevonden. Dat is ruim beneden de maximumnorm 
van 1 procent die de Europese Commissie had gesteld.

Nieuwe eisen voor alarmsysteem stal met kunstmatige ventilatie
Vanaf 1 juli worden veehouders geconfronteerd met strengere eisen voor het alarmsys-
teem in geventileerde gesloten stalsystemen. Het ministerie van Landbouw, Natuur en 
Voedselkwaliteit introduceert nieuwe maatregelen om te voorkomen dat dieren lijden of 
sterven als de ventilatie uitvalt. Naast een akoestisch alarmsignaal moeten ondernemers 
ook via een analoge lijn of mobiele telefoon worden gewaarschuwd bij ventilatieproble-
men. Het alarmsysteem moet een eigen accu hebben voor stroomuitval en goed func-
tioneren bij onderbroken telefoon- of internetverbinding of bij onvoldoende accuspan-
ning.

Frequentie salmonellacontrole naar eens per drie weken
De verplichte monstername voor de monitoring van zoönotische salmonella 
door houders van vermeerderingsdieren wordt vanaf 1 juli verlaagd naar min-
imaal elke drie weken. Nu is dat nog eens per twee weken. Veehouders heb-
ben hierover in de afgelopen week een brief ontvangen van de Nederlandse 
Voedsel- en Warenautoriteit (NVWA). De frequentie van de monstername kan 
volgens de NVWA omlaag omdat de Nederlandse pluimveesector in 2021 en 
2022 heeft voldaan aan de Europese doelstelling.

Op de markt
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Vleesvarkens (per kg)
Compaxo:   €2,16
Nord West:   €2,38
Van Rooi Meat:  €2,16
Vion:    €2,41

Kip aan poten vangen leidt na augustus 2024 tot dwangsom
Pluimveebedrijven moeten uiterlijk 15 augustus 2024 hun bedrijfsvo-
ering zo aanpassen dat kippen niet meer aan de poten gevangen 
worden. Na die datum wordt een dwangsom opgelegd. Dat schrijft 
landbouwminister Piet Adema aan de Tweede Kamer naar aanleiding 
van inspectie van de NVWA. De NVWA vindt dat de genoemde termi-
jn de sector de mogelijkheid biedt om het vangen van pluimvee aan 
te passen en vangploegen hierin te scholen, zodat het dierenwelzijn 
geborgd kan worden.

Op de markt

Voederbiet lokt koe in melkrobot
Zelfgeteeld voer voor in de melkrobot kan een goedkoop alternatief zijn 
voor krachtvoer. Samen met technische bedrijven maakten Vlaamse 
boeren een systeem om voederbieten te voeren in de robot. Vooral voor 
grotere bedrijven kan dit rendabel zijn. De voederbiet in de robotvoer-
bak leidt tot meer bezoeken van de koeien. Effect op de melkgift lijkt het 
niet te hebben.
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Hey Veefokkers,  

Ik mocht samen met 6 andere fa-
natieke RVB’ers onze opleiding op 
de LSCV vertegenwoordigen. De 
LSCV vond dit jaar plaats op Mer-
wehoeve de Groot in Herwijnen, 
een fantastisch melkveebedrijf met 
260 melkkoeien en 160 stuks jong-
vee. De wedstrijd werd gehouden 
in een overdekte paardenbak wat 
ideaal was, hierdoor hadden we 
veel ruimte en geen last van even-
tueel slecht weer. Merwehoeve de 
Groot is een familiebedrijf, waarbij 
fokkerij heel belangrijk is met als 
resultaat hele beste koeien zoals 
Alana 5, die u op de foto hieronder 
ziet. Ze is nationaal algemeen 
kampioene roodbont geworden en 
heeft meegedaan aan een Europ-
ees kampioenschap.  

Op de LSCV(Landelijk Studenten 
Commissie Veebeoordelen) was er 
een individuele strijd tussen alle 
deelnemers om de beste rund-
veebeoordelaar van alle studenten 
in Nederland en er was een strijd 
tussen alle scholen, welke school 
het beste voor de dag kwam. We 
streden als opleiding tegen de HAS 

Hogeschool, Aeres Hogeschool, 
Wageningen UR en Hogeschool 
Van Hall Larenstein. Hoe kon je nou 
individueel of als school de beste 
worden? Dat deden we door tegen 
elkaar te strijden in verschillende 
rondes. De groep werd op een ge-
geven moment in tweeën gesplitst 
waarbij de ene groep 5 vaarzen op 
volgorde moest plaatsen in de cat-
egorieën Frame, Type, Uier, Benen 
en algemeen voorkomen. Deze 5 
vaarzen waren allemaal afstam-
melingen van Alana 5, hierdoor 
waren het 5 hele beste vaarzen die 
heel erg op elkaar leken. Het werd 
ons dus niet makkelijk gemaakt, 
maar dat hoort ook bij een wedstri-
jd zoals deze. 

Door: Rimmer Jansma
LSCV
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De andere groep moest 2 koeien 
beoordelen door ze op alle on-
derdelen punten te geven, als je 
precies wil weten hoe dit allemaal 
werkt, zou ik zeggen ga een keer 
mee te RVB’en. Hierna was er een 
pauze en was het tijd voor lunch, 
na de lunch werd bekend gemaakt 
welke 10 deelnemers het best ge-
presteerd hadden. Van onze groep 
heeft alleen Monique het tot de 
beste 10 geschopt, topperr!! De 10 
besten moesten 5 volwassen koe-
ien op volgorde zetten in dezelfde 
categorieën als de vaarzen eerder. 

Daarna moesten ze hun keuzes 
mondeling toelichten en werd de 
winnaar bekend gemaakt, helaas 
heeft Monique niet gewonnen 
maar ze was wel de beste van 
Diergeneeskunde. Als school zijn 
we 4e geëindigd, we hadden van 
te voren hoger gehoopt, maar daar 
gaan we volgend jaar verandering 
in brengen! Na de wedstrijd zijn 
we met zijn allen op de foto gewe-
est en hebben we nog een borrel 
gedronken. Het was al met al een 
hele gezellige en leerzame dag en 
hebben een prachtig bedrijf gezien 
met mooie koeien.  
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Lezing Transport Varkens

Léon Labout en Boukeline Kappel-
hoff stonden op 11 april om stipt 
19 uur klaar om ons wat te vertel-
len over de varkenstransport. Een 
onderwerp waar we eigenlijk niet 
zo veel over leren tijdens de studie, 
maar wel een onderwerp waar we 
later mee in aanraking kunnen 
komen. Vanuit de wetgeving zien 
we eigenlijk drie soorten varkens-
vervoer: Binnenland, intraverkeer 
en buitenland. Buitenland is zoals 
de naam als zegt, vervoer naar 
landen buiten de EU. Intraverkeer 
gaat over vervoer naar landen 
binnen de EU. Binnenland gaat 
over vervoer binnen Nederland. 
Voor het vervoer binnen Nederland 
vindt er geen veterinaire keuring 
voor het vervoer plaats, bij intra-
verkeer en buitenland vindt er wel 
klepkeuring plaats. Dit betekent 
echter niet dat wanneer er een 
zieke big bij binnenlandvervoer 
aankomt bij het slachthuis hier 
niks mee gedaan wordt. De boer 
en vervoerder kunnen beide een 
aanmerking krijgen als er wordt 
vastgesteld dat er een zieke big 
geladen is. Maar wanneer mag je 
een dier nu niet laden? Dat is een 
lastige vraag waar je als dierenarts 
regelmatig over benaderd kunt 

worden. Open wonden mogen 
niet, een navelbreuk waar het dier 
zijn welzijn niet onder lijdt mag 
wel, een prolaps dan weer niet. Bij 
twijfel gevallen, ook wel ‘oranje 
biggen’ genoemd mag/moet de 
dierenarts de doorslaggevende 
beslissing geven over de geschik-
theid van een dier voor vervoer.. 
Hierbij is het dan ook vooral heel 
belangrijk dat bij twijfel van de 
dierenarts, het dier gewoon niet 
geladen moet worden. Met deze 
conclusie sluit ik dit verhaaltje dan 
ook af. Het was een enorm interes-
sante en vooral interactieve lezing 
waar iedereen met veel nieuwe 
kennis het lokaal kon verlaten.

Door: Mayke Timmerman
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BLE Zaterdag 
Door: Carmen Brummelhuis

Op 22 april begon dan eindelijk 
de buitenlandse reis waar we al 
zo snel naar uitkeken. Na een 
nachtje (zo’n 18 uur) in de bus 
kwamen we zaterdag rond de 
middag aan bij het eerste bedrijf in 
Mavčiče, Slovenië. Deze boerderij 
wordt gerund door Ales Bohinc, 
hij heeft zelf diergeneeskunde 
gestudeerd in Ljubljana maar 
is nooit praktiserend dierenarts 
geweest. Hij boert namelijk op 
het familiebedrijf dat hij heeft 
overgenomen van zijn ouders, 
waar hij 25 Simmentaler koeien op 
de grup melkt. In de jaren ’70 werd 
door de overheid verplicht om dit 
ras te gebruiken, tegenwoordig 
is er ook wat rode Holstein 
ingekruist. Daarnaast verhuurt 
hij met zijn gezin appartementen 
genaamd Happy Cow voor wat 
extra inkomsten. 
’s Middags bezochten we Bio 
Dobrote, een biologisch bedrijf 
met zowel 300 melkkoeien als 100 
varkens en wat oud-Sloveense 
paarden- en runderrassen. Omdat 
de eigenaar/boer helaas niet 
aanwezig was gingen we het erf af 
met meer vragen dan antwoorden.
De volgende tussenstop zou zijn 
op de faculteit diergeneeskunde 

van Ljubljana, maar vanwege file 
en te weinig tijd hebben we deze 
helaas overgeslagen. Hostel Celica 
in Ljubljana, waar we sliepen, was 
een oude gevangenis. Na een 
goed buffetje gingen we ’s avonds 
op stap in Klub Cirkus, waar de 
muziek nog slechter was dan op de 
gemiddelde Vet-Inn en de drankjes 
steeds duurder werden. In de 
vroege uurtjes konden we eindelijk 
even languit, al met al een top 
begin van een geweldige BLE! 
Helaas de laatste voor mij, maar ik 
heb er mega van genoten en zou 
iedereen aanraden om zo vaak als 
je kan mee te gaan. Geniet’n!

Voor de route en een uitgebreider 
reisverslag met foto’s: Polarsteps – 

Anna Tjitske Wienia
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BLE Zaterdag BLE Zondag

De ochtend begon weer schandelijk 
vroeg na een schandelijk late avond 
in Ljublana, waarbij één iemand wel 
met een heel zwaar hoofd wakker 
werd. Of dat door de drank of door 
een verkeerde uitspraak kwam lat-
en we maar even achterwege. Na-
dat het ontbijt erin zat en iedereen 
de brakheid uit de ogen heeft ge-
wreven konden we vertrekken naar 
Boerderij Penko, in het Sloveense 
plaatje Pivka. Deze boer heeft on-
geveer 30 Brown Swiss staan in een 
vrije stal met weidegang in zomer 
en herfst. De melk is ecologisch en 
wordt gebruikt voor het maken van 
zuivel, met hun eigen zuivelfabriek. 
Hier hebben we met de lunch ook
heerlijk van kunnen smullen. Daar-
naast stond er op deze boerderij 
ook een typisch Zwitsers bijenhu-
isje, waar deze schrijvende imker 
dan weer erg blij van werd. Nadat ik 
verschillende mensen even BIJ-les 
had gegeven en de lunch achter de 
kiezen zat konden we vertrekken
naar het volgende bedrijf: Boerd-
erij Fedrigo. Deze boerin had 120 
schapen en stonden in de buurt van 
een nationaal park, waardoor het 
landschap een uniek uiterlijk had. 
Ook uniek aan de wei waar we bij 
stonden was dat deze schapen een 

lokaal ras waren. Er werd even
gepraat over de gevolgen van de 
wolf, wat in Slovenië grotendeels 
gewoon geaccepteerd wordt. Na 
dit bedrijf begon de busrit naar 
Italië, waarbij we ook nog even 
stopten voor wat mooie natuur 
net over de Italiaanse grens. 
Daarna vertrokken we verder 
naar de accomodatie, waar nog 
tot in de vroege uurtjes gefeest 
is…

Door: Jorg Schellens
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BLE Maandag

Hallo allemaal,

Aan mij, Charlotte van de Ven (laat-
stejaarsmasterstudent) de taak om 
wat te vertellen over maandag
24 april. De dag startte erg vroeg: 
om 6.15 zat iedereen in de bus met 
zijn ontbijtpakketje. Het eerste
bezoek was het bezoek aan de fac-
ulteit Diergeneeskunde in Bologna. 
Eenmaal aangekomen werd de
groep opgesplitst in tweeën en 
gingen we een kijkje nemen op de 
onderwijs/proef boerderij en bij de
varkensstallen. Wij startte op de 
boerderij en waren benieuwd naar 
de ‘uitzonderlijke resultaten’. He-
laas kwamen we door het gebrek-
kig Engels niet alles te weten en 
was het een stroef bedrijfsbezoek. 
Vervolgens de varkensstal; hier was 
een OK ingericht waar wel 4 varkens 
tegelijkertijd geopereerd konden 
worden, dit was voornamelijk voor 
de humane geneeskunde studenten. 
Daarnaast waren er verschillende 
proefsettingen te zien met varkens 
waarin op dit
moment een proef werd gedaan 
met het voeren van meelwormen 
aan de varkens, erg interessant!

Daarna werden we door de 

Italiaanse studenten keurig bedi-
ent met mega grote pizza’s met 
een lekker glaasje fris, wijn of 
bier (ook voor 17.00). Het tweede 
bezoek was een bedrijfsbezoek 
aan Podere Tornata een bedrijf 
met 200 melkkoeien die gemolk-
en worden voor de productie van 
de kaas Parmigiano Reggiano. 
Het was een mooi bedrijf met 
een productie van 36/37 kg per 
koe per dag. Na het bedrijfsbe-
zoek lag er wat lekkers voor ons 
klaar waaronder de heerlijke 
kaas! Nadat we
op de nieuwe accommodatie aan 
waren gekomen en wat gegeten 
hadden was het tijd voor de
avondactiviteit: de provinciestri-
jd! Waarschijnlijk was het bij de 
andere teams lang niet zo gezel-
lig als
bij ons: Brabanders onder elkaar 
;)

Door: Charlotte van de Ven

Wil jij je talenten inzetten om de wereld in 2050 van genoeg voedsel te voorzien? 
En werk je graag mee om het leven van koeien en veehouders te verbeteren?

Dan zijn wij op zoek naar jou!

Werk jij binnenkort mee aan een
beter leven voor koeien en veehouders?

Kijk voor meer informatie op 
CRV4all.nl

Benieuwd naar al 
onze vacatures?

634-21 advertentie voor Bedrijvenboekje Veetelers 4.indd   2 20-12-21   10:48
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BLE Maandag
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Boerenbloed 

Hee beste lezer! 
Deze keer heb ik de rubriek 
Boerenbloed mogen opvullen, 
over het melkveebedrijf van mijn 
ouders. Eerst zal ik mijzelf nog 
even voorstellen, ik ben Mees 
van der Kooij, 19 jaar, uit het 
mooie dorpje Maasland. Het 
melkveebedrijf ligt vlak langs 
het Westland (kassenbouw) en 
ligt tussen Rotterdam en Den 
Haag in. Op het bedrijf waar wij 
momenteel zitten, is mijn vader de 
vierde generatie uit onze familie. 

Momenteel worden er zo’n 85 
Holstein Friesians gemolken, 
daarnaast doen we zelf de 
jongveeopfok en hebben we 
nog 1 Belgische witblauwe os 
om de vriezer aan te vullen. De 
gemiddelde jaarproductie is zo’n 
8900 kg melk, met 4,5% vet en 
3,7% eiwit. Mijn vader streeft 
naar koeien die gemakkelijk oud 
worden, terwijl ze voldoende 
melk blijven produceren.

Op het bedrijf zijn vrij veel eigen 
machines aanwezig, we proberen 
zo veel mogelijk werk zelf te 
doen. De loonwerker wordt nog 
wel ingeschakeld bij het inkuilen, 
om gras te rijden en de kuil te 

verdelen.

Het valt misschien op dat deze 
machines op het erf bijna allemaal 
rood zijn. Dit komt onder andere 
doordat Maasland het thuisfront 
van Lely is. Dit bedrijf is 75 jaar 
geleden in ons dorp opgericht. Mijn 
vader was hier servicemonteur, en 
momenteel loopt mijn broer bij 
Lely. De schudder, harken, maaiers, 
kunstmeststrooiers, koeborstels en 
mestrobot komen hier ook vandaan.
Sinds 1948 staan er ook enkel rode 
trekkers bij ons op het erf, toen 
er via het Marshallplan de eerste 
trekker, een Farmall Cub, op de 
boerderij verscheen. Sinds de eerste 
selectie wordt er vanuit het bedrijf 
PlanetProof melk geleverd. 

Door: Mees van der Kooij
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Hiervoor dien je aan een aantal 
eisen te voldoen, om duurzaam 
melk te produceren. Een 
voorbeeld hiervan is productief 
kruidenrijk grasland. Voor het 
welzijn van de koeien zijn er 
massageborstels aanwezig. 
Daarnaast speelt CO2 en  
dergelijke ook een rol.

Bij de boerderij zit momenteel 
zo’n 48 hectare, waarvan 
ongeveer de helft pacht 
is. Sinds 4 jaar is 9 hectare 
productief kruidenrijk grasland. 
Naast biodiversiteit verhoogt 
dit ook het eiwitgehalte. De 
cichorei draagt bij aan het 
verbeteren van de bodem-
structuur, daarnaast werkt de 
klaver zelfbemestend.

In de stal wordt er kuilgras, 
mais en sojamaismeel gevoerd. 
De 2 krachtvoerboxen kunnen 
de koeien van 3 soorten 
brok voorzien, en in de put 
krijgen ze ook nog 2 kilo per 
melkbeurt. De Lely Discovery 
rijdt al sinds 2013 rond om de 
roosters schoon te houden. 
Met betaalbare oplossingen 
proberen we het werk zo 
eenvoudig mogelijk te houden.

Momenteel melken wij de 
koeien in een 2x4 visgraat 
van Gascoigne Melotte. Dit 
is geen grote put, daarom 
kost het twee keer per dag 
zo’n 2,5 uur om de koeien 
te melken. Er zijn genoeg 
alternatieven op de markt, 
maar het is nog lastig om 
een goede uitweg te vinden. 
Wanneer er mogelijkheid is tot 
uitbreiding, zullen 2 Lely A5’s 
de oplossing zijn. Anders is een 
grotere melkput geen slecht 
plan. Uitbreiding (in grond en 
stallen) is in onze omgeving/
gemeente helaas wel een lastig 
dingetje. Dus moeten we nog 
even door hoe het nu is. Als je 
nog meer foto’s van het bedrijf 
wilt zien, kan je Melkveebedrijf 
Duivenvlugt op Facebook en 
Instagram bezoeken!



“De computer staat nu op 
menopauze” 
-M.J. de Rooij

“Kijk, nu krijgt ie em dus niet 
omhoog”- Pascale

“Heeft ie daar vaker last van?”-
J.L. van Kooten

“Meestal ben ik wel lief maar vandaag 
heb ik geen zin”
-E.M. van Soest
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“Ik vind het net niks, zo’n klein katje 
snijden”

-B.M. Bokkers

Geouwehoer op     de veefokkersvloer



“Oh, het is met bofjuice”
-P. Braat

“In Zuid-Korea moeten ze er heel 
hard aan trekken om de populatie 

op peil te houden ”
-P. Braat

“Ik kreeg complimenten maar werd ook 
aangerand, dus gemiddeld positieve ervaring” 

- M.J. de Rooij
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Geouwehoer op     de veefokkersvloer
“Wow, ik moet heel vaak niezen 

als ik in het studielandschap zit. Ik 
denk dat ik voor iets hier allergisch 

ben”- L. van den Berg
“Ja, voor studeren!”- B.A.J. Veld en 

A.E. de Regt in koor
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BLE Dinsdag 
Door: Aaron Roordink

Op dinsdagochtend begon de dag 
goed met het ontbijt aan de rand 
van de mooie binnentuin van het 
hostel. Na het ontbijt vertrokken 
we snel naar het eerste bedrijf. 
Cristella Holsteins was het eerste 
bedrijf dat we bezochten. Hier 
werden we opgevangen door de 
bedrijfsleider. Hij kon alles tot in 
detail beantwoorden, en je kon 
merken dat hij er verstand van 
had. Dit was een bedrijf met 700 
melkkoeien, waar ze 3 keer daags 
molken. Hierdoor hadden ze een 
hoge productie van maar liefst 
49kg gemiddeld. Naast het melken 
van koeien waren ze ook veel 
bezig met fokkerij. Ze verkochten 
450 embryo’s en hielden de top 
embryo’s op het eigen bedrijf. Na 
lekker pizza gegeten te hebben zijn 
we doorgereisd naar het volgende 
bedrijf. De bedrijfsleider ging met 
ons mee, omdat hij vrienden was 
met de eigenaren van dit bedrijf. Op 
dit bedrijf molken ze 600 koeien. De 
stallen zagen er heel nieuw uit en 
aan ruimte geen gebrek. Nergens 
op het erf was ook maar één sprietje 
sto/hooi te zien. Zelfs niet onder 
het automatisch voersysteem van 
Trioliet, die ze in gebruik. Ze molken 
de koeien met 10 lely robots, 

waardoor ze de bekende lely rode 
koe voor de boerderij hadden staan. 
Verder hadden ze nog mest/bio 
vergisters, wat eigenlijk de hoofdtak 
was van het bedrijf. Na dit bedrijf 
vetrokken we weer richting de 
accommodatie. Onderweg was er 
tijd voor een analyse en discussie 
over de bedrijven. De dag is 
afgesloten met een spelletje levend 
stratego.
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BLE Woensdag

Fris en fruitig vertrokken wij op de 
woensdagochtend met de bus naar 
Cascina Dedè. In deze kaasmakerij, 
in het midden van Pianura Padana, 
produceren ze Grana Padano-kaas 
en andere producten op traditionele 
werkwijze. Hier kregen we eerst een 
rondleiding, waarbij we eindigden 
bij de opslag van zo’n 10.000 
rijpende kazen. Uiteraard mocht er 
ook geproefd worden; de heerlijke 
kaas beviel zo goed dat menig 
veefokker een stuk kaas mee heeft 
genomen om thuis van te genieten. 
Wegens een aanpassing in onze 
planning was er zelfs nog tijd om 
bij de koeienstal te gaan kijken. 
Voor vertrek nog even snel met z’n 
alle op de weegbrug; 3800kg aan 
veefokkers, schoon aan de haak. 
Tijd om naar het volgende bedrijf te 
gaan, maar niet zonder tussenstop 
bij de supermarkt voor extra bier! 
Al snel kwamen we aan bij het 
volgende bedrijf: Baronchelli, 
een prachtig idyllisch Italiaanse 
boerderij. Een geweldig 
welkomstcomité van 3 enthousiaste 
honden ontving ons hier. Op deze 
boerderij hebben ze 380 runderen 
waarvan 165 koeien aan de melk. 
Het jongvee verblijft in een hoge 
stal, dat vroeger een woonhuis 

was. De nieuwere stal voor de 
melkgevende koeien was gebouwd 
rekening houdend met de stand 
van de zon; in de winter konden de 
koeien zo in de buitenste ligboxen 
in de zon liggen. De koeien stonden 
er mooi bij, ze beschikten over 
ligboxen van zandmatrassen. Deze 
waren hier en daar kapot, echter dit 
was niet te zien aan de koeien. 
Terug bij de accommodatie hebben 
we heerlijk gegeten waarna de 
Koningsspelen onder leiding van 
Boyd en Nick van start gingen. Na 
een spannende strijd met onder 
andere kaartje blazen, zaklopen, 
Opus en eindigend met een 
bootrace, kwam team 1 uit de bus 
als winnaar!

Door: Loes Mulders
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Hoe we de donderdagochtend zijn 
doorgekomen na een zware koningsnacht, is 
eigenlijk een groot mysterie. Bij het ontbijt 
zijn er zijn sterke verhalen verteld over 
opsluitingen in liften en andere bezopen 
praktijken, maar wie zal het zeggen? Hoe 
dan ook, we zijn erin geslaagd om het hele 
verblijf te poetsen en uiteindelijk in de bus 
te stappen voor onze laatste dag in het 
land waar we ons hart verloren hadden 
aan ene Amalia. De bus holde langs de 
mooiste vergezichten en over de meest 
bochtige wegen, tot grote onvrede van de 
wagenzieken binnen het gezelschap. Na 
een flink stukje rijden inclusief gedobbel 
van Mees van de BakkenBLE en analyse van 
het weerbericht van Aaron-Piet Paulusma, 
kwamen de Veefokkers aan bij de eerste 
activiteit van deze dag: raften. Met een 
aantal gespannen gezichten kregen we 
uitleg over het raften en over de strakke 
pakkies die we aan moesten doen. Het 
werd na het omkleden al snel duidelijk dat 
niet iedereen even charmant uitzag in een 
weinig flatterende wetsuit met bijpassend 
reddingsvest, maar dat mocht de pret 
niet drukken: Op naar de opstaplocatie! 
Eenmaal in de boot gestapt (of er naartoe 
gezwommen) kon de tocht beginnen. Met 
de commando’s van onze begeleider in het 
oor ploegden we ons met onze peddels 
door de ruige wateren, en na een korte stop 
inclusief frisse duik was het raften alweer 
voorbij. Vervolgens reden we door naar 
de laatste bedrijfsexcursie van deze BLE. 
Hiervoor kwamen we aan bij VaniFarm, een 
mooi klein bedrijf met Brown Swiss koeien 
die in de zomer enkele maanden de Alpen in 
gaan waar ze in de wei gemolken worden en 
waar de melk direct tot kaas gemaakt wordt. 

Een interessant bedrijf met een mooie 
kaasmakerij en kaaswinkel. Na een rondje 
over het bedrijf mochten we uiteraard ook 
de kaas proeven en die viel bij de meesten 
erg in de smaak. Na deze mooie stop startte 
officieel de terugreis. En deze terugreis 
startten we met onze laatste pizza in Italië. 
Na de pizza konden plankgas naar huis, zou 
je zeggen. De terugreis verliep helaas iets 
minder voorspoedig dan de heenreis. Wat 
bleek nou, Italianen maken véél te krappe 
haarspeldbochten waar onze bus helaas niet 
door heen paste. Dus… we moesten terug, 
in z’n achteruit. Maar gelukkig werden we 
terug begeleid door onze C’miss en een 
behulpzame maar zeer temperamentvolle 
Italiaan. Na een tijdje kwamen we op 
een plek waar we konden draaien, en na 
een sanitaire pauze konden we dan nu 
eindelijk plankgas naar Nederland. Of 
toch niet… ook in Zwitserland hadden ze 
de haarspeldbochten niet berekend op 
de bus van Teun, dus hier hadden we te 
maken met een iets groter probleem, de 
bus zat vast. Maar dan gaan 60 Veefokkers 
niet bij de pakken neer zitten en wachten 
niet op hulp, maar ze maken gebruik van 
hun boerenverstand en brute kracht, met 
resultaat! De bus was eindelijk bevrijd uit 
zijn benarde positie en we konden onze weg 
vervolgen. Maar na al dat gedoe waren we 
allemaal zo uitgeput dat we knikkebollend 
in de bus zaten. Om de sfeer erin te houden 
besloten we nog een paar keer het lijflied 
van Teun de Busbaas te zingen, en daarna 
vielen een voor een de oogjes dicht en kon 
de terugreis écht beginnen. En zo kwam ook 
de laatste BLE dag helaas tot zijn einde. 

BLE Donderdag
Door: Bram Rompelberg
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BLE Donderdag Fotowedstrijd

Dit jaar waren er 15 inzendingen om 
mee te dingen naar de eer om de cov-
er van Koeieletters zomer
2023 te sieren. De cover is altijd de 
belangrijkste foto van een magazine, 
omdat het eigenlijk de
etalage van de redactie is. De coverfo-
to, samen met de covertekst moet de 
potentiële lezer zo
aanspreken, dat hij of zij nieuws-
gierig raakt naar de content en het 
blad openslaat. Dit jaar heb ik van 
de redactie geen namen ontvangen 
van de fotografen, maar ik vermoed 
dat er een paar fotografen meer-
dere foto’s hebben ingezonden. Het 
kwaliteitsniveau was best goed. Er 
waren foto’s van zowel camera’s als 
van telefoons. De redactie heeft mij 
gevraagd om vijf foto’s te selecteren, 
te bespreken en vervolgens de cover 
van dit nummer te kiezen. Het zijn er 
zes geworden. We gaan ze één voor 
één even langs.

Het Schaap is een aardig beeld. Het 
dier staat mooi stoer in beeld. Boven-
dien is er een mooie
bovenrand om de titel af te drukken. 
Als de fotograaf wat meer door de 
knieën was gegaan, had het schaap 
nog groter en imposanter geleken. 
Dan was de kop ook boven de bosrand 
uitgekomen en was de kop vrijge-
komen tegen de lichte achtergrond. 

Een donker onderwerp tegen een 
lichte achtergrond is altijd moeilijk 
voor een camera, die de belichting uit-
rekent op basis van het gemiddelde. 
Een stopje overbelichten had de kop 
mooier weergegeven. De uitsnede 
had ook iets krapper gekund. Ik vind 
de open ruimte rechts van het schaap 
iets te groot. De lucht en het gras 
waren dan ook iets kleiner uitgeval-
len. De fotograaf heeft goed scherp 
gesteld op de ogen.
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Voor de foto van de jonge hoog-
lander gelden een beetje dezelfde 
opmerkingen. Ik vind de hoeveel-
heid onscherp gras op de voorgrond 
wel een beetje groot en de foto is 
onderbelicht. Misschien stond het 
gras in de weg, maar door de knieën 
gaan had ook deze foto spannender 
gemaakt. In ieder geval is er genoeg 
ruimte voor de titel en staat het beest 
er mooi kek op. De scherpstelling is 
goed.

De Milka Koe is een leuke plaat. Het 
voordeel van een groothoeklens ge-
bruiken is dat je een veel groter deel 
van de omgeving ziet. Jammer is dat 
de foto, gemaakt met een Samsung 
telefoon maar 2,3 Mb groot is. Ik 
denk dat er een veel groter file met 
deze phone gemaakt kan worden. 
Als je alleen maar foto’s voor Inter-

net maakt, is het niet erg. Maar wil 
je eens iets leuks doen met een foto, 
uitprinten of zo, dan loop je met 2,3 
Mb gauw tegen grenzen aan. En dat 
doen we ook met het formaat. De 
verhouding van Koeieletters is 3:2. 
Als ik deze foto moet afsnijden naar 
het 3:2 formaat, dan raakt de koe 
haar onderbenen kwijt. Ik weet niet 
of de fotograaf bewust het panorama 
formaat voor deze foto heeft ge-
kozen of dat de camera gewoon altijd 
zo ingesteld staat. Maar voor de cov-
er komt het slecht uit. Natuurlijk kan 
je een stukje aan de foto breien, maar 
dat kost weer tijd en is nooit zo mooi 
als het in één keer goed doen. En, de 
neus is scherp, maar het oog minder. 
Altijd scherpstellen op de ogen!

Fotowedstrijd
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Dat scherpstellen op de ogen is wel 
erg goed gegaan bij deze foto
van een haan. De snavelpunt is 
onscherp, maar de ogen springen er
uit. Het beeld kijkt mooi in de camera. 
Jammer is dat z’n broer precies achter 
de haan staat. Het was nog mooier 
geweest als de haan volledig vrij had 
gestaan. En ik mis ruimte om de titel 
te plaatsen.

Ik denk dat de foto van de Kalkoen is 
gemaakt door dezelfde fotograaf die 
de haan heeft gemaakt. De foto, ook 
gemaakt op een Samsung is erg
scherp. Het is echt een portret 
geworden. Ik vind de uitsnede wel 
ruim, waardoor ook het schuurtje op 
de foto staat. De kop had meer beeld 
vullend mogen zijn. 

De interactie tussen schapen en 
bordercollie is erg leuk op deze foto. 
De manier waarop de schapen kijken 
naar die druktemaker van een hond 
is goed gevangen. Jammer is de 
aanwezigheid van de fotograaf op 
de foto. Ook hier had de fotograaf 
door de knieën gemogen. Naast de 
schaduw van de fotograaf is ook de 
bestelbus wat hinderlijk aanwezig. 
De blikken van de schapen spreken 
boekdelen, maar van de collie zien we 
alleen de kont. Dat is jammer omdat 
het verhaal achter deze foto anders 
nog sterker naar voren was gekomen; 
dan hadden we een beeld gehad van 
beide partijen.

Fotowedstrijd
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Ook heb ik het gevoel dat we hier 
kijken naar een portrait formaat, 
terwijl ik denk dat een landscape
beter op zijn plaats was geweest. Of 
ben ik de enige die er links en rechts 
nog vele schapen bij denkt? Maar ja, 
als landscape kan het geen cover zijn. 
Een stopje overbelichting had geen 
kwaad gekund en de horizon had iets 
rechter gemogen. Ik heb een aantal 
van mijn opmerkingen in de foto’s 
aangepast. Ze zouden er dan als volgt 
uitzien.

En dan wordt het moeilijk kiezen 
tussen de haan, de alpen koe en de 
schapen met de hond. En dan
wint toch de foto met de bordercollie. 
Niet omdat het technische de betere 
foto is, maar omdat het
een foto is met interactie en een ver-
haal. Er zit spanning in, je vraagt je af 
hoe deze situatie afloopt.
Je blijft lang naar die schapenkoppen 
kijken. Kortom, een foto die boeit.

Fotowedstrijd
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Woensdag 3 Mei kwam 
Bert-Jan Ruissen een lezing 
geven over onder andere 
de stikstofmaatregelen in 
Nederland. Bert-Jan is een 
Europees Parlementariër 
en is tevens lid van de 
SGP. Hij vertelde wat de 
regels omtrent milieu op 
Europees niveau zijn en hoe 
Nederland deze richtlijnen 
heeft omgezet in de huidige 
wetgeving. De visie van Bert-
Jan was, tot opluchting van 
vele veefokkers, duidelijk; 
dit moet anders. Niet alleen 
Bert-Jan, maar ook vanuit 
onze kant kwamen vele 
suggesties over de aanpak 
van het beleid en manieren 

van milieu monitoring. Een 
onderwerp waar je nog uren 
over door kon gaan maar 
Bert-Jan had nog meer met 
ons te bespreken; namelijk 
de wolf en de toekomstige 
visie op milieu vanuit Europa. 
In de loop van de avond 
heeft één van de veefokkers 
besloten het boek 
‘’Stikstoffuik’’ aan te bieden 
aan Bert-Jan Ruissen. Deze 
beloofde hem terug te sturen 
vanuit Brussel. 
Al met al was het een zeer 
interactieve avond waarin 
vele vragen zijn gesteld en 
frustraties konden worden 
geuit

Door: Tamira Verhoeven
Lezing wetgeving
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Afgestudeerd ...
Met Ninke-Maike van de Water

In deze rubriek laten we elke editie 
een pas afgestudeerde dierenarts 
en zijn praktijk aan het woord. We 
vroegen hen hoe de eerste periode is 
bevallen.

De pas afgestudeerde dierenarts:
Ninke-Maike van de Water
Sinds vorig jaar januari ben ik 
werkzaam als rundveedierenarts bij 
Rundveedierenartsen Wolvega. Ik
werk hier vijf dagen, en daar komen dan 
ook nog eens diensten bovenop. Dat 
klinkt veel, maar heel
veel diensten hebben wij niet, en deze 
zijn dan ook niet eens zo heel druk. 
Daarnaast heb ik de donderdagmiddag 
wel vrij, zodat ik toch wel even kan 
bijkomen (en dat is soms hard nodig 
hoor!).
Een van de voordelen vind ik dat ik zo 
elke dag mijn patiënten kan opvolgen 
en ik goed op de hoogte blijf van het 
reilen en zeilen op de praktijk. Omdat 
ik ook mijn eindstage had gelopen bij 
Dierenkliniek Wolvega kende ik al veel 
veehouders, wist ik al redelijk wat over 
de manier van werken. Dus ik mocht 
ook al wel snel alleen op pad. Een 
zieke koe, vier dagen na afkalven, en 
ze startte niet lekker op. Een lebmaag 
rechts… Ja het kan, zo vroeg al na het 
afkalven. Mijn collega die mij kwam 
helpen was zelf ook verbaasd en heeft 
zich waarschijnlijk stilletjes afgevraagd 
of ik het wel bij het juiste eind had.

Dit was het begin van veel koeien die 
blijkbaar niet altijd het boekje lezen 
zoals je dat voorgeschoteld krijgt op 
de faculteit. Maar na veel heen en weer 
bellen met collega’s bij zowat elke
patiënt kom je toch wel in een soort 
flow terecht waarbij je dingen leert te 
onderscheiden en waarbij je opeens ook 
weet wat je moet doen. Echt waar, voor 
degene die bijna klaar zijn, je leercurve 
is exponentieel. Het komt allemaal 
goed en je hoeft niet alles direct te 
weten en te kunnen. Wij zijn allemaal 
immers zo begonnen! Daarnaast is het 
fijn als je de ruimte en tijd krijgt om
de patiënten op te volgen. Veehouders 
vinden het fijn als je betrokken bent bij 
hun dieren, maar ook voor jezelf is het 
fijn om het proces te kunnen volgen en 
dit helpt ook goed bij het opbouwen 
met een band met de veehouders.
Veehouders (en blijkbaar vooral de 
jonge mannelijke van dit soort…) vinden 
het fantastisch als je eens op stap gaat 
naar de lokale feesttent en je ze eens 
goed onder de tafel zuipt. 
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Afgestudeerd ...
Met Ninke-Maike van de Water

... en dan?

Dat je dan de maandag daarop weer de 
dierenarts bent en je hun zieke koe wilt 
beter maken, vinden ze prachtig.
Dit is wel een gemakkelijke manier 
om veel mensen te leren kennen en je 
onder te dompelen in het
sociale leven in het praktijkgebied. 
Daarnaast werken er voor de rest alleen 
maar mannelijke dierenartsen bij ons in 
de praktijk. Een van de voordelen is dat 
er dan opeens hekjes open gemaakt
worden die aan het strotouw te zien 
al een hele tijd niet open zijn geweest. 
Ook al stribbel je tegen, nee het hekje 
moet open. 
Mijn tip is ga veel meelopen, zo ontdek 
je wat je eventueel later wilt als je groot 
en dierenarts bent,
maar je komt er ook zeker achter wat 
je niet wilt. En ik denk dat dat net zo 
belangrijk is. Het belangrijkste is dat je 
goed in een team past, en dat je jezelf 
daar kan en mag ontwikkelen tot de
dierenarts die jij wilt zijn. Je bent bij ons, 
Dierenkliniek Wolvega altijd welkom 
om eens mee te lopen. Ik zit toch veel 
alleen in de auto, en dan is het juist leuk 
om eens iemand mee te hebben.
Daarnaast vinden de veehouders 
het daarbij ook leuk als er een nieuw 
gezicht mee komt, ze zijn nou eenmaal 
donders nieuwsgierig.
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Veefokker zoekt ...

Naam: Rianne de Regt
Leeftijd: 20 jaar 
Startjaar: 2021
Fokdoel: Blond, blauwe ogen, sportief en 
vooral gezellig
Hobby’s: Sporten en feestjes, het liefst ook in 
die volgorde
Favo voer: kroketten, heerlijk
Vroege vogel of avondmens: Vroeg op is het 
fijnst maar dat wil nog weleens mislukken, 
vooral als ik de dag ervoor een avondmens 
ben geweest
Welke superkracht zou je willen hebben? 
Zonder slaap kunnen
Als je een verkeersbord zou zijn, welk bord 
zou je zijn?  ‘Overstekend wild’. Mijn fiets 
heeft namelijk al weleens het een en ander 
aan wild geraakt…
Ideale eerste date? Een rondje wandelen 
IHOSKA’s (eigenschap die niet veel mensen 
van je weten) Ik kan verschrikkelijk slecht 
tegen mijn verlies, dan word ik ontzettend 
ongezellig. 
Ergste kleine leed? Trage mensen die niet aan 
de kant gaan als ik haast heb
Als je de laatste persoon op aarde zou zijn? 
Dat zou wel heel ongezellig zijn. 
Waar raak je nooit over uitgepraat? 
Polsstokverspringen, ook al doe ik dit zelf 
inmiddels niet meer.
Slechte gewoonte? Mijn kledingkast ligt 
regelmatig uitgestald over mijn bed, bank, 
stoelen en andere meubels.
Als ik kon tijdreizen? Zou ik de brakke dagen 
even doorspoelen…
Waar krijg je kippenvel van? Kou
Wat maakt je gek? Trage mensen op de fiets. 
Ultieme vakantie? Ik hou niet zo van 
weggaan, laat mij maar lekker een aantal 
weekjes thuis zijn

Wat zou je doen met een miljoen? 
Hoeveel geiten kun je kopen met een 
miljoen?
Wat is je favoriete ijssmaak? Meloen
Wat is je favoriete feestdag? Ik ben te 
porren voor alle tentfeesten in de buurt
Een plek die je nog heel graag zou 
bezoeken? IJsland, volgensmij is het daar 
prachtig
Welk nummer trekt jou altijd naar de 
dansvloer? Oerend hard van Normaal, 
letterlijk richting de vloer dan natuurlijk
Wat is het leukste grapje wat je ooit hebt 
gehoord? Ik zou er zo snel geen weten 
maar voor flauwe woordgrapjes ben ik 
altijd wel te porren. 
Iets waar je niet zonder mee kan leven? 
Dieren. 
Wat is iets dat je stiekem graag doet? 
Lekker buiten rommelen 
Dagjes uit of dagjes in? Dagjes in.
Waar kunnen we je s’ nachts voor wakker 
maken? Spontaan een feestje. 
Wat is je favoriete shotje? Als het maar 
zoet is
Favoriete trekker-merk? Ik heb niet zoveel 
met trekkers, als ze het maar doen maakt 
het niet uit welk merk het is. 
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Jong geleerd is oud gedaan 
Door: Hilde Buitenhuis 

Oud gedaan, oja, ik ben inmiddels 
al ruim 10 jaar afgestudeerd, dus 
niet meer jong. Gelukkig heb ik 
nog genoeg oudere collega’s om 
me wel degelijk jonge dierenarts te 
voelen.
Opgegroeid in de kop van Noord-
Holland, met de overtuiging 
een bijdrage te leveren aan 
de voedselproductie, ben ik 
terecht gekomen in Utrecht. In 
Noord-Holland kom je niet snel 
in aanraking met de intensieve 
sector en wat je niet kent, kun 
je ook niet leuk vinden, dus ik 
begon de opleiding met het 
idee in de herkauwers terecht 
te komen. Tijdens de studie heb 
ik de varkenssector een beetje 
leren kennen, die aanzienlijk meer 
uitdaging bood dan ik in eerste 
instantie had verwacht.
Ik studeerde af met het idee 
om zowel koeien als varkens te 
werken, om vervolgens te ervaren 
wat het best bij mij past, maar dat 
is gelukkig niet gebeurt. Ik ben 
als full-time varkensdierenarts 
begonnen binnen een gemengde 
praktijk en heb daar nog geen 
seconde spijt van gehad. Een grote 
praktijk, met echt oude, gewoon 

oude en jonge dierenartsen. 
Alleen al hierdoor is er variatie in 
veterinaire normen en waarden. 
Daar komen de individuele 
verschillen nog eens bij. Ondanks 
dat binnen een praktijk de grote 
lijnen hetzelfde kunnen zijn, 
zijn er tussen dierenartsen altijd 
verschillen in werkwijze. En ook de 
manier van ‘opleiden’ varieert van 
persoon tot persoon. Niet altijd zal 
er keuze zijn, maar het is een grote 
plus als je je als jonge dierenarts 
laat opleiden waar je je veilig 
en vertrouwd bij voelt. Je moet 
domme vragen te durven stellen.
Aangezien je als varkensdierenarts 
relatief weinig ‘klusjes’ doet, 
is het inwerken van een 
varkensdierenarts een vak 
apart. Het werk is fysiek weinig 
belastend, het is hoofdzakelijk 
advisering. De adviezen die je op 
een bedrijf geeft kunnen financieel 
behoorlijk grote gevolgen hebben, 
dus de verantwoordelijkheid is 
daarentegen groot. 
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Jong geleerd is oud gedaan 

Ik heb het geluk gehad veel met 
verschillende collega’s mee op pad 
te mogen gaan. Bedrijven zijn op 
verschillende manieren overge-
dragen. In meerdere gevallen door 
een bedrijf langdurig samen te 
begeleiden met een collega. 
Uiteraard is het ook wel heel stoer 
als je zelf op pad mag, maar zoals 
hierboven uitgelegd, is het werk 
vooral het geven van advies. Dan 
is, zeker als je de sector nog maar 
nauwelijks kent, veel mee lopen 
een must. Hier zal bij goed inwerk-
en dan ook echt tijd voor gemaakt 
moeten worden. 
Kom je een casus tegen waarvan 
je niet goed weet wat je er mee 
moet, of waar ervaring bij gewenst 
is, dan is er meestal wel tijd om 
een collega om advies te vragen. 
Mijn ervaring is dat als je als jonge 
dierenarts werkt, varkenshouders 
het waarderen dat je bij twijfel een 
collega raadpleegt.
Als pas afgestudeerde dierenarts 
is het de uitdaging, om van alle 
veterinaire handelingen, werkwi-
jzen, manieren van communiceren 
etc. die je om je heen ziet bij je 
oudere (en jonge) collega’s, de 
goede er uit te halen, zelf toe te 

passen en op die manier een nóg 
betere dierenarts te worden dan je 
oude collega’s. En houd in je ach-
terhoofd, dat je met je boerenver-
stand en gewoon jezelf zijn, vaak 
heel ver komt.
En dan denk je na 10 jaar denk ik 
redelijk ingewerkt te zijn, maar de 
sector, je klanten, jezelf, de regels, 
etc. blijven continu in ontwikke-
ling…
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  Van Veeteler naar Veefokker
Door:  Mathijs Heyms

Beste Veefokkers! Ik ben Mathijs 
Heyms, 22 jaar oud en kom uit  
het mooie Spoordonk, een dorpje 
in Noord-Brabant. Thuis ben ik 
opgegroeid op een melkveebedrijf 
met ongeveer 100 koeien, en 
hiernaast hebben we ook honden, 
katten, schapen en kippen gehad. 
Ik ben op ons bedrijf dan ook al 
vrij vroeg in contact gekomen 
met het beroep dierenarts en was 
vrijwel direct geïnteresseerd. Ik 
probeerde altijd mee te lopen 
tijdens de maandelijkse bezoeken 
van de dierenarts op ons bedrijf. 
Maar nadat de dierenarts een koe 
waarbij de baarmoeder tijdens het 
afkalven eruit kwam weer opknapte, 
wist ik het zeker; ik wil dierenarts 
worden. Helaas kwam ik niet door 
de selectie en ben ik  begonnen aan 
de bachelor Dierenwetenschappen 
in Wageningen. Na twee jaar 
hoorde ik dat er een zij-instroom 
voor Dierenwetenschappen 
studenten werd gecreëerd , 
omdat er een tekort was aan 
landbouwhuisdierenartsen. 
Afgelopen jaar heb ik deze zij-
instroom afgerond en ondertussen 
ben ik afgelopen mei alweer aan de 
nieuwe master begonnen. 

Niet alleen zieke dieren helpen, 
maar ook meedenken wat er 
allemaal beter kan op het bedrijf om 
een zo hoog mogelijke productie 
te krijgen met daarnaast een hoog 
welzijn voor de dieren spreekt mij 
erg aan. Ik vind het erg leuk om echt 
samen met de boer de pijnpunten 
op een bedrijf te zoeken en deze aan 
te pakken. Daarnaast vind ik het erg 
interessant dat de werkzaamheden 
van een landbouwhuisdierenarts 
voor een groot deel ook bestaat 
uit het adviseren van veehouders 
om überhaupt dierziekten te 
voorkomen. 
Dierenwetenschappen omvat 
verschillende specialisaties zoals 
diergedrag, genetica, voeding, 
duurzaamheid en de relatie tussen 
dieren en hun omgeving. 
Je wordt opgeleid voor een 
baan in het onderzoek, beleid 
of een managementfunctie. 
Maar het grootste verschil met 
Diergeneeskunde is dat in
Wageningen totaal geen ziekteleer 
en klinische vaardigheden aan bod 
zijn gekomen. Het is juist ditgene 
wat mij veel leuker lijkt, maar
precies wat bijna niet in Wageningen 
besproken werd! Bovendien merkte 
ik tijdens de zij-instroom ook dat ik
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vrij weinig wist over de anatomie en 
hoe bepaalde handelingen bij dieren 
uitgevoerd worden. Ik denk daarom 
dat ik dit nog zeker moet gaan 
bijspijkeren.
Ik hoorde dat er vele leerzame 
activiteiten door de Veefokkers 
worden georganiseerd waarbij de 
theorie eindelijk eens in de praktijk 
wordt gebracht zoals bijvoorbeeld 
het rectaal exploreren. Maar dat er 
daarnaast ook veel gezelligheid is 
tijdens de koffiepauzes in de kamer 
of onder het genot van een drankje 
bij een feestje. Jullie zullen mij 
daarom de komende jaren zeker 
vaak bij de Veefokkers zien!
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Onderzoek van een masterstudent

Onze beste lieve fokkertjes, 

Ergens in je master komt het 
onvermijdelijke moment van het 
inplannen van je onderzoek, zo 
ook voor ons! Wij zijn hiervoor 
gaan rondkijken en zijn, na contact 
met Miel, terecht gekomen bij 
een onderzoek wat zich richt 
op kreupelheid bij melkkoeien. 
Dit leek ons beide een mooi 
onderwerp en bovenal ook 
actueel. De laatste jaren ligt 
de veehouderij in Nederland 
namelijk op meerdere gebieden 
sterk onder het vergrootglas. 
Niet alleen om impact op het 
milieu, dierziektes, stalbranden, 
enz. maar ook qua dierwelzijn. 
Denk maar aan het concept 
Koekeloeren van Wakker Dier 
en de foto’s van kreupele koeien 
die op de treinstations hingen. 
De maatschappij is kritisch aan 
het kijken naar de veehouderij in 
Nederland. Daarom is het zaak om 
vooruit te lopen op aankomende 
ontwikkelingen vanuit de overheid 
en samenleving. Koeien met 
uierontsteking vallen niet op in 
de wei, maar een kreupele koe 
ziet iedereen. Het is een bekend 
probleem in de melkveehouderij, 
al dan niet onderschat. Men weet 

dat een kreupele koe geld kost, 
maar het detecteren, behandelen 
en voorkomen van kreupele dieren 
kost tijd. Daarnaast worden ernstig 
kreupele koeien vaak wel gezien, 
maar de beginnend en (soms 
langdurig) licht kreupele koeien 
worden vaak gemist.  
Voor ons observationeel 
onderzoek hebben we met behulp 
van camerabeelden de locomotie 
gescoord bij melkkoeien, met 
als doel om een compleet beeld 
te krijgen van het verloop van 
kreupelheid van begin tot eind. 
Dit onderzoek liep op drie  
melkveebedrijven. Een bedrijf in 
Groningen met 300 koeien, een 
bedrijf in de Achterhoek met 300 
koeien en een bedrijf in Duitsland 
met 700 koeien.

 

 

Door: Boyd Gerrits en Wim Broekhuizen
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Onderzoek van een masterstudent

 De data hebben we verzameld van 
twee bedrijven met cumulatief in 
totaal 1000 koeien. 
Er zat wel enig verschil tussen 
de bedrijven, en niet alleen in 
dieraantallen. Het ene bedrijf deed 
mee aan het onderzoek omdat 
kreupelheid een bedrijfsprobleem 
is, het andere bedrijf voor verdere 
optimalisatie van de resultaten. Dit 
gaf ons wel de buitengewoon goede 
mogelijkheid om de volle breedte 
van de locomotieschaal te scoren. 
De aangeleverde camerabeelden 
werden door ons geanalyseerd 
volgens het welbekende 
locomotiescore-systeem van de 
minder bekende Sprecher, waarbij 
kreupelheid gescoord wordt van 1 
tot 5. Dit deden we in samenwerking 
met nog een andere student 
diergeneeskunde, die vanaf begin 
bij dit onderzoek betrokken was. 
Gedurende het onderzoek zijn we 
meerdere keren langs de bedrijven 
geweest, om bedrijven door te 
lichten, de bedrijfsstructuur te 
bekijken en om aanwezig te zijn bij 
het bekappen. Het resultaat van dit 
onderzoek is een fijne database met 
2,5 maand aan kreupelheidsscores 
van 1000 koeien, aangevuld met 

kreupelheidsoorzaken bepaald 
bij het klauwbekappen en 
sensordata omtrent herkauwtijd 
en vreettijd en laatste 5 dagen 
melkproductie.  
Tot zoverre hebben we de 
nodige dagen koeien gescoord 
in het studielandschap 
(jullie hebben ons vast zien 
zitten). Verder hebben we het 
onderzoek opgedeeld in twee 
delen. Wim analyseerde het 
ontstaan en verloop van de 
kreupelheid tot interventie, 
waarna Boyd de analyse na 
interventie deed. 
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Bij het analyseren van kreupelheid 
vanaf ontstaan tot interventie 
wordt gekeken naar moment van 
ontstaan, verloop gedurende de 
kreupelheid, lactatiestadium, 
leeftijd, productie, of de 
kreupelheid eerder kan worden 
gezien op camera dan met 
sensordata, enz. 
Hiermee kan een specifiek 
verloop worden beschreven per 
klauwprobleem en mogelijk  
ook of er een verband te 
zien is met bovengenoemde 
productiekenmerken.  
De genoemde interventie komt 
in dit onderzoek neer op het 
bekappen van de koeien. 
Daarbij kijkt Boyd naar hoe die 
koeien het doen wat betreft loco-
motiescore na het bekappen, dus 
eigenlijk het verloop van kreup-
elheid over de tijd na bekappen. 
Dankzij het scoren van de loco-
motie kan worden gekeken of en zo 
ja hoe snel een koe verbetert na het 
bekappen. Gaat een koe bijvoor-
beeld van 4 heel snel naar 2 of gaat 
dat stapsgewijs en langzaam? Het 
doel is vooral inzicht te krijgen in 
het verloop. Verder hopen we iets 

te kunnen zeggen over specifieke 
klauwaandoeningen in relatie tot 
kreupelheid en genezing. Inmiddels 
hebben we alle filmpjes beoordeeld 
en moeten we, na blok 3, de data 
nog gaan analyseren en dan kan 
het schrijven losbarsten. Al met 
al een hoop werk met uiteindelijk 
hopelijk een mooi onderzoek! Als 
je vragen over ons onderzoek hebt, 
trek ons dan vooral aan de mouw, 
we zijn de komende tijd te vinden 
in het blok 3 hok! 
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Aan het Voerhek
Zomerse salade

Salade met sugarsnaps, champignons en spekjes

Ingrediënten (4 personen):
• 150 gram veldsla
• 100 gram katenspek
• 100 gram spek
• 250 gram sugarsnaps
• 250 gram champignons
• Oude kaas
• Croutons   
• Wit brood
• Olijfolie
• Knoflook
• Tijm
• Zout en peper
• Salade vinaigrette
• Mosterd

◊ Verwarm de oven voor op 175 graden.
◊ Roer de olijfolie, de tijm, de peper en het zout in een kom door elkaar. 

Voeg de knoflook hier aan toe. 
◊ Snijd de korstjes van het brood en snijd het brood vervolgens in blokjes.
◊ Roer de broodblokjes door de olijfolie met kruiden en leg deze op de 

bakplaat.
◊ Bak de blokjes voor tien minuten in de oven totdat deze knapperig zijn.
◊ Bak in de tussentijd het spek en de katenspek in een pan. 
◊ Maak de sugarsnaps schoon en kook deze tot ze beetgaar zijn.
◊ Snijd de champignons in plakjes.
◊ Snijd de kaas in kleine blokjes.
◊ Mix salade vinaigrette en mosterd
◊ Doe de veldsla, de sugarsnap, de champignons, het spek, de oude kaas en 

de dressing bij elkaar in een kom. Verdeel de croutons over de salade.
◊ Et voilà! Een heerlijke zomerse salade!
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Rebus Anamnese met...

Naam: Thomas Spliethof Woonplaats: Utrecht
Leeftijd: 27   
Opgegroeid in: Bladel, de Kempen, Noord-Brabant
Relatie: samenwonend  
Hoelang werkt u al op de faculteit?
Ik ben nu iets meer dan een jaar aan het 
werk als specialist in opleiding bij de 
afdeling Pathologie, maar vond de studie 
toch ook af en toe hard werken dus vanuit 
dat perspectief misschien al wel veel 
langer...

Hoe bent u op de faculteit 
terechtgekomen?
Ik ben eigenlijk vanuit de collegebanken 
meteen doorgerold in het volgende 
avontuur. Pathologie was altijd al een 
erg interessant vakgebied voor mij maar 
ik had toch wat twijfels of het wel echt 
iets voor mij was. Uiteindelijk heb ik een 
mailtje gestuurd met de vraag of ik een 
periode mee kon lopen op de afdeling 
om te kijken of het echt bij me paste en 
het klikte meteen. Tijdens die periode 
dat ik meeliep kreeg ik te horen dat 
er binnenkort een opleidingsplek zou 
vrijkomen. Toen ik werd aangespoord om 
daarop te reageren heb ik dat meteen 
gedaan, niet gedacht hebbende dat ik het 
zou worden. Heb daar tot op heden nog 
nooit spijt van gehad!

Wat vind u het allerleukste aan uw 
werk?
Veel mensen denken dat het leukste aan 
Pathologie het brede scala aan dieren 
is wat je krijgt (en dan met name van 
de dierentuin), maar je krijgt al snel 
door dat een zebra eigenlijk een klein 

stevig paard is en dat een giraffe redelijk 
overeenkomt met een koe op stelten. Ik 
denk dat één van de dingen die het werk 
zo leuk en interessant maken is dat er om 
de zoveel tijd een casus is die je totaal 
verrast: die hond met verdenking van 
septikemie vanuit een pyometra? Die bleek 
een hersentumor te hebben. Het heeft 
toch iets magisch wanneer je een oudere 
patholoog die al jaren in het vak bezig is 
hoort zeggen dat dit iets is wat hij of zij 
nog nooit eerder heeft gezien. Daarnaast 
had ik niet verwacht dat ik het onderwijzen 
van studenten zo leuk zou vinden. Iemand 
enthousiast krijgen voor jouw vak is een 
van de leukste dingen die er zijn. Bijna net 
zo leuk als dat je precies door hebt wie van 
de studenten uit de groep toch nét dat ene 
biertje te veel heeft gedronken op de Vet-
inn de dag ervoor…

Wat is het gekste dat u ooit met een 
student heeft meegemaakt? 
Dat moet denk ik toch zijn dat ik een 
sectie inzending had gebruikt voor een 
onderwijsmoment, waarna een student de 
opmerking maakte dat het wel verdacht 
veel op het hondje van de tante leek… 
om AVG technische redenen kon ik daar 
natuurlijk niets over zeggen, maar aan het 
accent van de student te horen leek de 
locatie wel erg overeen te komen…
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Wat heeft u doen kiezen voor de 
pathologie?
Ik heb de Master Landbouwhuisdieren en 
Volksgezondheid gedaan maar kwam er 
gaandeweg toch al achter dat ik niet mijn 
energie haalde uit bedrijfsbezoeken en niet 
enorm veel affiniteit met de varkenssector 
had. Een 40-urige kantoorbaan was ook 
niet voor mij bestemd. En na die periode 
meelopen wist ik het zeker, Pathologie was 
iets wat ik me de rest van mijn leven met 
plezier zag doen. 

Wat heeft u voor hobby’s buiten uw werk?
De eerste, tweede en derde helft spelen bij 
VV Sterrenwijk, bordspellen spelen onder het 
genot van speciaalbiertjes, tijd met vrienden 
besteden, gamen. 

Wat vond u het leukste aan uw 
studententijd?
Ik vind het moeilijk om één moment of 
gebeurtenis aan te wijzen als ‘het leukste’. 
Ik denk dat de studententijd geweldig is 
om nieuwe mensen te leren kennen en 
vriendschappen te sluiten voor het leven. 
Samen met vrienden de vele activiteiten 
die de studie Diergeneeskunde en al haar 
verenigingen te bieden heeft bij te wonen 
en natuurlijk af te sluiten met een (kleine) 
borrel, om vervolgens de volgende ochtend 
in een iets mindere gemoedstoestand op de 
faculteit te zijn, heeft toch wel iets speciaals.

Wat zou u graag nog willen doen?
Eerst maar eens dit avontuur trotseren. Zoals 
het er nu uitziet zou ik het Europese examen 
in februari 2027 mogen maken. Dat betekent 

dat ik dus nog een flink aantal jaren te 
gaan heb voordat ik officieel veterinair 
patholoog ben. Daarna kan ik altijd nog 
zien wat er op mijn pad voorbij komt.

Wat wilt u de studenten meegeven?
Als je twijfels hebt over wat je later 
wil gaan doen, kom je het er het beste 
achter door het gewoon te doen. Durf 
dat mailtje of appje te sturen om te 
vragen of je mag meelopen; nee heb 
je, ja kun je krijgen. Het is beter om 
erachter te komen dat iets (helaas) 
niet bij je past, dan dat je het nooit 
geprobeerd hebt. Je studententijd is 
hét moment om uit te zoeken waar jij 
je energie uit haalt. De studie en het 
studentenleven eromheen heeft zoveel 
te bieden in de vorm van verenigingen 
en (extra)curriculaire activiteiten dat er 
altijd wel iets voor je tussen zit. Probeer 
zulke dingen dus uit! En als laatste 
natuurlijk lekker het cliché: geniet van je 
studententijd!
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Column

Integriteit
Op moment van schrijven van deze column 
zit ik in Thessaloniki, en woon ik het 
jaarlijkse symposium van de ESPHM bij, een 
symposium georganiseerd door de Europese 
varkensspecialisten, toegankelijk voor alle 
dierenartsen in Europa. Dit inspireert me tot 
schrijven over integriteit, geïnspireerd door 
een verhaal over bioveiligheid. Zeer belangrijk 
gezien de dreiging van verschillende infecties: 
ASF bij varkens, AI bij kippen en wat ons 
verder te wachten staat. De spreker gaf 
eerst een lijst van risicofactoren voor in- en 
versleep van infecties en de bijbehorende 
maatregelen  om het risico te reduceren, 
bekend verhaal. Veel essentiëler is dat de 
maatregelen ook opgevolgd worden door 
de mensen. Om het gewenste gedrag 
uit te voeren, moet het fysiek wel goed 
ingericht worden, mooi voorbeeld is altijd 
de desinfectiebak, meestal zo geplaatst en 
onderhouden dat het totaal zinloos is om je 
laarzen onder te dompelen, tevens met het 
risico dat er een van de twee laarzen nog lek 
is ook. Vervolgens bracht hij op verschillende 
manieren in beeld hoe goed de maatregelen 
opgevolgd werden en dat was bedroevend 
op een aantal bedrijven. Dit deed me ook 
denken aan een survey, die twee van mijn 
studenten uitgezet hadden onder studenten 
diergeneeskunde over het opvolgen van 
de hygiëne maatregelen op de Tolakker, 
ook dit kan beter (al hangt het protocol op 
iedere deur van de sluis). De spreker had 
vooral gekeken naar de persoonlijkheid 
van mensen. Het bezit van emotionele 
intelligentie was sterk gecorreleerd met de 
volgen van de maatregelen. Emotionele 
intelligentie definieerde hij met het vermogen 
om vaardigheden te ontwikkelen in expertise 
in zelfbewustzijn, zelf management, sociaal 
bewustzijn en relatiebeheer in de context van 
succes in je baan en voldoening uit je baan 
halen. Mensen dienen zelf bewust te worden 

van de noodzakelijke handelingen etc, dan 
houden ze zich eraan, maar halen ook meer 
voldoening uit hun werkzaamheden. Is dit 
ook niet juist wat we beogen met de leerlijn 
professionele ontwikkeling, het stimuleren 
van zelfbewustzijn, zelfmanagement om 
ervoor te zorgen dat je je bewust ontwikkeld 
en bewust keuzes maakt, zodat je straks niet 
ergens aan het werk bent en dan denkt hoe 
kwam ik hier terecht, en vooral hoe kom ik 
hier weer weg. Terug naar het praatje: Een 
andere manier om mensen te stimuleren was 
het plaatsen van sensoren, die waarnamen 
of je je wel aan de maatregelen hield. En dit 
verhoogde de opvolging van de adviezen. 
Kortom als er op je gelet wordt gedraag 
je je netter dan wanneer niemand kijkt. 
Dat deed me denken aan een definitie van 
integriteit dat iemand me ooit gaf: Integriteit 
is het goede doen wanneer niemand kijkt, 
dat geldt voor maatregelen op gebied van 
bioveiligheid, maar in principe voor je hele 
leven, zeker ook in je komende werkzame 
leven. Laat je niet verleiden om dingen te 
doen, waar je later slecht van slaapt. En het is 
een glijdende schaal, want eigenaren weten 
je te vinden en zo krijg je de klanten die je 
verdient. Laten we positief eindigen, we 
kunnen er wat aan doen.
En vandaar deze column

Door: Arie van Nes

Foto Arie
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Samenwerken 
aan resultaten 
die tellen

Samen met veehouders ga jij aan de slag met het optimaliseren van 

diergezondheid. Preventief als het kan, curatief als het moet. Zoetis staat 

je daarin bij. Met datatools voor betere beslissingen op basis van feiten, 

preventieve middelen zoals vaccins en antiparasitica om ziekte te voorkomen, 

diagnostische technologieën om gezondheidsproblemen vroegtijdig op te 

sporen en geneesmiddelen om dieren weer gezond te maken. Zo beschik 

jij over innovatieve oplossingen voor het verbeteren van diergezondheid. 

Vandaag en in de toekomst. En werken we samen aan resultaten die tellen.

Zoetis B.V. 
Postbus 81055
3009 GB Rotterdam
www.zoetis.nl
info.nl@zoetis.com
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